

化学

甲烷的氢同位素交换的热力学理论计算

韩军 1,2 , 夏修龙 2 , 胡胜 2 , 李首建 1,*

(1 四川大学 化学学院, 四川 成都610065 2 中国工程物理研究院, 四川 绵阳621900)

收稿日期 修回日期 网络版发布日期:

摘要 [HTSS]应用密度泛函理论(DFT)/B3LYP/6 31G ** 方法计算了甲烷的氢同位素交换的各反应标准摩尔生成焓、标准摩尔生成熵、标准摩尔吉布斯自由能和平衡常数。计算结果表明, 温度是影响反应热力学的重要因素, 较高温度有利于甲烷的氢同位素交换, 但温度太高将有较多的积炭生成, 欲得到较高的转化率, 需要一合适的反应温度。

关键词 甲烷; 氢同位素交换; 密度泛函理论

分类号

Thermodynamic Investigation on Methane of Hydrogen Isotope Exchange

HAN Jun 1,2 , XIA Xiu long 2 , HU Sheng 2 , LI Shou jian 1,*

(1 Chemistry Department of Sichuan University, Chengdu 610065, China;
2 China Academy of Engineering Physics, Mianyang 621900, China)

Abstract The standard enthalpy, standard entropy, standard Gibbs free energies and equilibrium constants of reactions concerned in methane of hydrogen isotope exchange were calculated with the density functional theory (DFT) using B3LYP exchange and Lee Yang Parr's correlation functional (B3LYP) with 6 31G ** basis set. The temperature is the key factor which affects the reaction thermodynamics. The higher temperature is propitious for the methane of hydrogen isotope exchange, however, the more carbon deposit is produced if the temperature is too high. A suitable reaction temperature is prerequisite for obtaining a higher yield.

Key words methane hydrogen isotope exchange density functional theory

DOI

通讯作者

扩展功能

本文信息

▶ [Supporting info](#)

▶ [\[PDF全文\]\(443KB\)](#)

▶ [\[HTML全文\]\(0KB\)](#)

▶ [参考文献](#)

服务与反馈

▶ [把本文推荐给朋友](#)

▶ [文章反馈](#)

▶ [浏览反馈信息](#)

相关信息

▶ [本刊中包含“甲烷; 氢同位素交换; 密度泛函理论”的 相关文章](#)

▶ 本文作者相关文章

- 韩军
-
- 夏修龙
- 胡胜
- 李首建
-